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Tvítujeme 

Z nášho 
Facebooku 

S nástupom júla zasadli Slovensko aj Česko do 
predsedníckych kresiel – kým my sme symbolicky 
prevzali štafetu vo Vyšehradskej štvorke (a 
Slavkovskom formáte S3), Česká republika je od 
1. júla predsedníckou krajinou v Rade EÚ. Pri tejto 
príležitosti zorganizovali Česi 7. júla v záhrebskej 
koncertnej sále Vatroslava Lisinského slávnostný 
koncert vážnej hudby Moravskej filharmónie 
so sídlom v Olomouci. Samozrejme, túto 
príležitosť sme si nemohli nechať ujsť... 

V poradí 15. ročník konferencie Dubrovnik Forum 
(8.– 9. júla) sa konal v atmosfére poznačenej 
pokračujúcou agresiou Ruska na Ukrajinu, čo 
predurčilo témy panelov, výber panelistov aj 
samotnú diskusiu. Na konferencii vystúpil aj 
minister zahraničných vecí a európskych 
záležitostí SR Ivan Korčok v paneli venovanom 
boju proti dezinformáciám a tzv. „fake news“. Ako 
to skonštatoval vo vystúpení, žijeme vo svete, kde 
dezinformácie vedia nielen ublížiť, ale aj zabiť, 
čoho sme boli svedkami pri pandémii Covid-19, 
ale aj teraz, počas vojny na Ukrajine. V boji  
s dezinformáciami neexistujú jednoduché 
riešenia: kľúčom sú silné nezávislé médiá, 
komunikácia s občanmi a nabádanie ich na kritické 
myslenie, ako aj primeraná regulácia 
informačných kanálov, osobitne sociálnych sietí. 
Nevyhnutnou súčasťou kritického myslenia je 

vzdelávanie, naučiť ľudí, aby si overovali 
vierohodnosť zdrojov informácií (s touto 
myšlienkou sa stotožnili aj ostatní panelisti). 
V diskusii o nutnosti regulovať obsah na 
sociálnych sieťach, zarezonovalo vystúpenie 
viceprezidentky spoločnosti Google Annette 
Krober-Riel, ktorá pripomenula, že každú minútu 
sa len na YouTube uploaduje užívateľmi 500 hodín 
obsahu (!), a teda nie je v ľudských silách 
verifikovať obsah v reálnom čase – kontrola je tak 
možná až ex-post, a aj to v reakcii na podnety 
užívateľov.  

My V4, Česi EU PRES 

Dubrovnik Forum 2022 

Chorvátske médiá v uplynulom týždni venovali 
pozornosť slovám českého premiéra Petra Fialu, 

že na základe dohody  so Slovenskom  budú od 
septembra chrániť naše nebo české stíhačky. Je 

to dôsledok rozhodnutia SR vyradiť z výzbroje 
ruské stroje MiG-29.  

Česi nám budú 
chrániť nebo 

Na Slovensku sme si 5. júla 
pripomenuli Deň Slovákov 
žijúcich v zahraničí.  
V súčasnosti žije a pracuje  
v cudzine odhadom 1,5 
milióna Slovákov, z toho 
najviac v USA a Kanade. 
Slovensko sa o krajanov 
stará prostredníctvom 
osobitnej inštitúcie –  
Úradu pre Slovákov žijúcich 
v zahraničí. Základom 
podpory je dotačná 
schéma, z ktorej bolo len  
v minulom roku krajanom 
vyplatených viac ako  
4,7 milióna eur. Peniaze 
smerovali do školstva a 
vzdelávania, vedy a 
výskumu a kultúry  
s dôrazom na deti a mladú 
generáciu. 

http://www.twitter.com/PeterSusko1
https://www.facebook.com/Veleposlanstvo-Slovačke-u-Zagrebu-Veľvyslanectvo-Slovenska-v-Záhrebe-1374566699537586/

